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Bijdrage PvdA voor begrotingsdebat 2021 
Begroting 2022 – 2025  
Alleen de uitgesproken tekst geldt! 
 

Een eerlijker en duurzamer Rijswijk  -  voor iedereen 

Voorzitter, 

In het Kadernotadebat pleitte de PvdA ervoor om sterker en socialer uit de 

Coronacrisis te komen. Dat betekent dat meer van hetzelfde beleid geen 

antwoord is op de uitdagingen van morgen. 

De vraag voor de PvdA is of dit college de afgelopen 2,5 jaar voldoende 

aandacht heeft besteed aan een duurzaam, leefbaar en eerlijk beleid voor onze 

Rijswijkse inwoners. Eerlijk en duurzaam beleid is voor ons het verkleinen van 

verschillen en volop ruimte bieden aan leefbaar wonen, werken en recreëren.  

Mijn fractie wil het collegebeleid kort op deze uitgangspunten langs de meetlat 

leggen, ook met het oog op de begroting die voor ons ligt. 

Laat ik overigens beginnen met woorden van waardering voor enkele positieve 

initiatieven van dit college. Zo bevatten de kadernota maatschappelijke 

participatie en een woonzorgvisie mooie streefdoelen, maar we kunnen 

natuurlijk niet wachten op concrete acties in het plannen van uitvoering. 

Steeds als we vroegen om meer gedurfde acties in de praktijk, trapte u op de 

rem met het standaard antwoord: daar is geen geld voor. Terwijl anders 

denken en handelen ook geld kan besparen. Denk bv. aan minder WMO-

keukentafelgesprekken, waar de indicatie gewoon jarenlang hetzelfde blijft. 

Onze fractie heeft gevraagd om een volledige kwijtschelding van gemeentelijke 

schulden voor Rijswijkse gedupeerden van de kindertoeslagaffaire. Dat heeft 

het College goed opgepakt. Een breed welzijnsbeleid is gestart en ook de 

inspanningen om als gemeente verantwoordelijkheid te blijven nemen voor 

vluchtelingen is een compliment waard, al vindt de PvdA dat we ruimhartiger 

op de noodsituatie hadden moeten reageren. En last but not least: u bent 

eindelijk gestart met het inventariseren van een meerjarig onderhouds- en 

exploitatieplan voor het MBB, waar wij ons al jaren voor inzetten. 
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Ondanks forse en onverantwoorde bezuinigingen van het Rijk op de 

gemeentelijke financiën vindt de PvdA dat dit College binnen de financiële 

mogelijkheden te weinig kiest voor progressief en ambitieus beleid en te weinig 

lef toont om creatieve oplossingen te kiezen.  Ik denk dan bv. aan bestrijding 

van armoede (bovengemiddeld hoog onder kinderen in Rijswijk), mensen uit de 

bijstand begeleiden en letterlijk een gezonder leefklimaat voor onze inwoners 

creëren. Geen voldoende wat de PvdA betreft op de eerder genoemde meetlat. 

De Eneco-gelden (nu Groeifonds geheten) zijn voor u een welkome 

reddingsboei om het financieel profiel van risicovol naar neutraal te brengen. 

De PvdA-visie in de eerste discussies om de 70 miljoen, opbrengst van aandelen 

van en voor de inwoners,  ook te besteden aan de vermindering van sociale 

ongelijkheid, juist als gevolg van Corona, werd afgewezen. Een gemiste kans! 

Sociaal domein 

Voorzitter, duurzaam beleid vraagt om meerjarige investeringen in mensen om 

resultaten te kunnen borgen. In notabene een kadernota armoedebeleid hoort 

geen zinsnede te staan dat de Ooievaarspas maar voor 1 jaar is gegarandeerd. 

Wij beoordelen dit als een gebrek aan lef om echte keuzes te maken! 

Zelfs een pilot basisbaan, al weer bijna 1,5 jaar geleden gesteund door een 

meerderheid van de raad, komt maar niet van de grond, terwijl de kansen voor 

het oprapen liggen. Door getreuzel en onnodig tijdverlies dreigt er in deze 

raadsperiode niets meer van terecht te komen. Of gaat de wethouder zich 

alsnog aan haar belofte houden?  

Voorzitter, u weet dat voor de PvdA bestaanszekerheid voor iedereen 

beschikbaar moet zijn. Het verbaast ons dat de wethouder sociaal domein 

herhaaldelijk pronkt met 240 nieuwe banen in de afgelopen 4 jaar terwijl het 

voornamelijk tijdelijke of draaideurbanen zijn: banen die door social return  tot 

stand zijn gekomen. Een paar maanden geleden gaf wethouder Bentvelzen aan 

meer buiten de lijntjes te willen kleuren om werken naast een uitkering 

mogelijk te maken als hierdoor kansen ontstaan om eerder uit de bijstand te 

raken. Bent u dat nog steeds van plan en hoe? De PvdA steunt u van harte. 

Lef kunt u ook tonen door een pilot te starten die de kostendelersnorm tijdelijk 

schrapt. Dit voorkomt schrijnende situaties wanneer mensen met uitkering en 
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een relatie samen willen wonen of familieleden intensief mantelzorg willen 

verlenen bij hen in huis. Ouders in de bijstand met een meerderjarig niet 

studerend kind worden daarnaast in feite gedwongen om hun kind het huis uit 

te sturen. (MOTIE) 

Energietransitie 

Voorzitter, Rijswijk staat de komende jaren voor een enorme energietransitie-

opgave. Daarbij is een groot draagvlak een voorwaarde voor succes. Maar dat 

betekent ook dat alle inwoners financieel in staat moeten zijn om die omslag te 

maken. Dat is nu niet het geval. De PvdA vindt dat we ook hier een grotere stap 

naar voren mogen zetten. Campagnes om cadeaubonnen beschikbaar te stellen 

om daarmee energiebesparende producten aan te schaffen, zijn natuurlijk 

sympathiek, maar vooral ook symbolisch van aard. Het verwijzen naar websites 

en het geven van adviezen aan VVE’s past voor ons ook in het rijtje symbolische 

politiek. Wij zien graag een pro-actieve aanpak om met name de financieel 

kwetsbare groepen te ontzorgen en mee te nemen in de transitie. Deze 

inwoners wonen ook vaak in minst goed geïsoleerde huizen en hebben uw 

steun hard nodig, wanneer de transitie in de wijken wordt uitgerold. (MOTIE) 

Groen in Rijswijk 

De groene parken in Rijswijk zijn van onschatbare waarde. Een aantal jaren 

geleden stonden we landelijk nog bovenaan in een lijstje van groene 

gemeenten, nu staan we op plek 215. Dat betekent dat we het huidige groen in 

Rijswijk sterk moeten koesteren en onderhouden. De PvdA is daarom fel tegen 

de onlangs aangenomen Hoofdplanstructuur voor Pasgeld met name wat 

betreft Pasgeld Oost.  

Wonen en leven met oog voor jong en oud 

Binnenstedelijk in de hoogte bouwen en dan vlak bij OV-verbindingen is ook in 

Rijswijk een belangrijk issue geworden. Wij begrijpen dat ook onze gemeente 

een bijdrage moet leveren aan de woonopgave in deze regio, maar kijken we 

hierbij wel in voldoende mate naar een leefbare omgeving voor mens en dier? 

Hoe zit het in onze gemeente met straks mogelijk 70.000 inwoners met de 

schone lucht, verkeersveiligheid en de maatschappelijke voorzieningen in de 

wijken, zoals uitdagende speeltuinen voor diverse leeftijden?  
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Kunnen onze kinderen een betaalbare woning in Rijswijk kopen, als we vooral 

bouwen voor de vrije sector? We liepen als gemeente bepaald niet voorop met 

de ondertekening van het Schone Luchtakkoord. Welke inhaalslag gaat u nu 

maken? Bij een info-avond over de hoogbouwplannen voor de Sterpassage 

(winkelcentrum De Bogaard) hoorde ik een deelnemer zeggen: ‘mooi plan, 

maar op een verkeerde locatie, zo dicht bij de Beatrixlaan.’ We wachten de 

zienswijzen van inwoners met belangstelling af. 

U kunt trots zijn op de vernieuwbouw in Te Werve, maar de betrokken 

inwoners in deze wijk wachten ook op een plek waar zij elkaar kunnen 

ontmoeten. Gaat u hen daarbij ondersteunen? 

Voor jongeren tussen de 12-18 jaar doen we op dit moment nog veel te weinig, 

zo erkende u zelf ook. Er ligt een geweldige kans om samen met jongeren en 

inwoners op het terrein van de fietscross-vereniging, die daar vertrekt, een 

plan te ontwikkelen. RB vroeg aandacht voor de buitenruimte; PvdA en Wij. 

juist voor een leuke ontmoetingsplek binnen. (MOTIE). 

Voorzitter, tot onze schrik zagen we in de beantwoording van onze technische 

vragen dat het percentage sociale woningbouw in Rijswijk al in 2022 onder de 

30% zakt en in 2024 zelfs naar 28,7%. Wie kan dan nog beweren dat Rijswijk 

‘voorop loopt in de sociale woningbouw.’ We horen toch wel graag uw reactie 

op deze dalende trend. Nog meer schrokken we van het weinigzeggende 

antwoord van het College op technische vragen over de bouwplannen voor de 

laatste fase in Eikelenburg. Wat is nog over van de uitspraak van het vorige 

College in 2018  dat circa 85 sociale woningen gerealiseerd zullen worden? De 

gemeente hoort toch een geloofwaardige en betrouwbare partner te zijn, 

nietwaar wethouder? Iedere andere invulling van het huidige bestemmingsplan 

hoort langs de raad te gaan. Wanneer voeren we deze discussie College?  

Voorzitter, ik rond af en kom nog even terug op de meetlat waartegen we het 

beleid van dit College legden. Was het sociaal, duurzaam en eerlijk genoeg? 

Onze conclusie is: nee. De PvdA denkt dat het anders kan, en vooral meer 

samen, waarbij iedereen in onze gemeente gezien wordt en mee kan doen. Er 

liggen volop kansen vanaf maart 2022. 

Fractie Partij van de Arbeid  
Wil van Nunen 


